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       Białe Błota, dnia 07.12.2022 r. 

BRG.0012.2.6.2022 

 

Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów Rady Gminy Białe Błota z dnia  

07.12.2022 r. od godz. 13.00 w Urzędzie Gminy Białe Błota, ul. Guliwera 4a 

 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska, radny Henryk Sykut, 

radny Bronisław Balcerowski, radna Anna Banaszek, radny Sławomir Ruge, radny Krzysztof 

Kocikowski, radny Sławomir Ossowski, radna Maria Wolsztyńska, radna Magdalena Sznajder 

oraz Zastępca Wójta Paweł Zuehlke, Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka-Kowalska, 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka, Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Beata 

Wilk, Adam Idczak pracownik Referatu Inwestycji, mieszkańcy. 

 

Przewodnicząca Komisji Ilona Nowakowska powitała zebranych na posiedzeniu Komisji Budżetu i 

Finansów, odczytała pouczenie dotyczące ochrony danych osobowych, sprawdziła obecność i 

poinformowała, że tematyką posiedzenia będzie omówienie projektu budżetu na 2023 r. oraz 

Wieloletniej Prognozy Finansowej. Przewodnicząca poinformowała, że pozostałe komisje stałe 

wydały opinie na temat projektów uchwał. Trzy z nich wydały opinię negatywną, jedna wydała 

opinię pozytywną. Komisje nie złożyły żadnych wniosków. 

 

Skarbnik Gminy Białe Błota Katarzyna Strzygocka-Kowalska poinformowała o planowanych 

autopoprawkach. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut przypomniał, że planowane są dochody 

na poziomie 167 307 000,00 zł, dochody bieżące 139 924 476,79 zł oraz dochody majątkowe 27 

382 523,21 zł. Wydatki zaplanowane są na poziomie 201 307 000,00 zł, wydatki bieżące 140 727 

000,00 zł. Wiceprzewodniczący Rady Gminy przyznał, że oczekuje na opinię Regionalnej Izby 

Obrachunkowej, zauważył, że kolejny rok będzie z dużym deficytem, gmina się zadłuża. 

Wiceprzewodniczący odniósł się do spłaty należności ze środków własnych. Skarbnik Gminy 

Katarzyna Strzygocka-Kowalska odniosła się do słów Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Białe 

Błota w kwestii deficytu. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zauważył, że 

wydatki majątkowe planowane są na poziomie 60 580 000,00 zł. Zdaniem Wiceprzewodniczącego 

budżet powinien być zbilansowany.  

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska wyjaśniła kwestię wysokości deficytu, źródła 

finansowania deficytu oraz zmian, jakie wprowadził Polski Ład. 
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Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska poinformowała radnego Krzysztofa 

Kocikowskiego, że otrzymał na tablet projekt opinii Komisji Budżetu i w sprawie przyjęcia projektu 

budżetu Gminy Białe Błota na rok 2023 i projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe 

Błota na lata 2023-2039 wraz z proponowanymi wnioskami. Radna Maria Wolsztyńska poprosiła o 

udostępnienie dokumentu pozostałym radnym. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota 

Henryk Sykut poinformował, że zmiany będą dokładnie wyjaśniane. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut przedstawił Wniosek nr 1 o dokonanie 

zmniejszeń na kwotę 5 387 000,00 zł w budżecie Gminy Białe Błota na rok 2023. 

 

1 Dział 010; Rozdział 01044      

§ 6050 

Infrastruktura sanitarna wsi 

(pozycja 2 załącznika nr 4) 

 

20 000,00 zł 

2    

3 Dział 600; Rozdział 60011      

§ 6050 

Drogi publiczne krajowe 

(pozycja 4 załącznika nr 4) 

10 000,00 zł 

4 Dział 600; Rozdział 60014      

§ 6050 

Drogi publiczne powiatowe 

(pozycja 5 załącznika nr 4) 

10 000,00 zł 

5 Dział 600; Rozdział 60016      

§ 6050 

Drogi publiczne gminne 

(pozycja 7, załącznika nr 4) 

(pozycja 17, załącznika nr 4) 

(pozycja 19, załącznika nr 4) 

(pozycja 20, załącznika nr 4) 

(pozycja 21, załącznika nr 4) 

(pozycja 31, załącznika nr 4) 

(pozycja 48, załącznika nr 4) 

(pozycja 52, załącznika nr 4) 

Na łączną kwotę: 860 000,00 zł.:   

50 000 zł 

100 000 zł 

200 000 zł 

200 000 zł 

150 000 zł 

100 000 zł 

10 000 zł 

50 000 zł 

6 Dział 700; Rozdział 70005      

§ 6060 

Gospodarka gruntami i 

nieruchomościami (pozycja 60 

załącznika nr 4) 

500 000,00 zł 

7 Dział 720; Rozdział 72095      

§ 6060 

Pozostała działalność (pozycja 

63 załącznika nr 4) 

150 000,00 zł 
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8 Dział 750; Rozdział 75023      

§ 4010 

Urząd gminy (miast i miast na 

prawach powiatu) 

 

300 000,00 zł 

9 Dział 750; Rozdział 75023      

§ 6050 

Urząd gminy ( miast i miast na 

prawach powiatu) (pozycja 65 

załącznika nr 4) 

 

350 000,00 zł 

10 Dział 750; Rozdział 75075 

  § 4300 

Promocja jednostek samorządu 

terytorialnego  

 200 000,00 zł 

11 Dział 801; Rozdział 80195 

  § 6050 

Pozostała działalność (pozycja 

76 załącznika nr 4) 

100 000,00 zł 

12 Dział 900; Rozdział 9002 

  § 6050 

Gospodarka odpadami 

komunalnymi (pozycja 83 

załącznika nr 4) 

200 000,00 zł 

13 Dział 900; Rozdział 9015 

  § 6050 

Oświetlenie ulic, placów i dróg 

(pozycja 86, 88 załącznika nr 4) 

1 250 000,00 zł 

14  Dział 921; Rozdział 92109 

  § 2480 

Domy i ośrodki kultury, 

świetlice i kluby 

1 320 000,00 zł 

15 Dział 921; Rozdział 92109 

  § 6050 

Domy i ośrodki kultury, 

świetlice i kluby  

(pozycja 95, załącznika nr 4) 

10 000,00 zł 

16 Dział 926; Rozdział 92695 

  § 6050 

Pozostała działalność (pozycja 

98 i 99 załącznika nr 4)  

107 000,00 zł 

 

Radny Sławomir Ruge zaproponował, aby do poz. 15 w tabeli dodać pozycję 93 i 94 załącznika nr 4, 

zdjąć środki i tym samym nie budować świetlic w całej gminie. Radny zauważył, że 

niekonsekwencją byłoby zmniejszać środki na działalność Gminnego Centrum Kultury a 

jednocześnie budować nowe świetlice.  

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska poprosiła, aby rozdzielić zadania majątkowe i zająć 

się zadaniami bieżącymi. Zadania, na które są zawarte umowy, muszą być kontynuowane.  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut odniósł się do kwestii budowy świetlic. 
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Radny Sławomir Ruge wspomniał o nowych etatach w urzędzie gminy. Skarbnik Gminy Katarzyna 

Strzygocka-Kowalska odniosła się do propozycji zdjęcia środków z wynagrodzeń, wspomniała o 

planowanych w nowym roku dwóch podwyżkach wynagrodzenia minimalnego. Skarbnik 

zaznaczyła, że ponosi odpowiedzialność za zabezpieczenie środków na realizowanie zobowiązań, 

na wynagrodzeniach nie ma zaplanowanej rezerwy. Radny Sławomir Ruge zadał pytanie o etat 

drugiego zastępcy Wójta. Głos zabrała Sekretarz Gminy Ewa Galicka wyjaśniając, że stanowisko 

drugiego zastępcy Wójta zostało zlikwidowane, zwróciła uwagę na stan zatrudnienia, kwestię 

braku oszczędności z tytułu pandemii, zaznaczając, że obecnie jest pełna obsada etatów. Skarbnik 

Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska podkreśliła, że budżetu nie da się zrealizować bez pracy 

urzędników.  

 

Radny Sławomir Ruge zapytał o kwestię etatu i rozstrzygniętego konkursu na stanowisko ds. 

komunikacji społecznej. Sekretarz Gminy Ewa Galicka potwierdziła, że wszystkie etaty, także te 

planowane, są ujęte w budżecie. Sekretarz podkreśliła, że przy zmianie środków na wynagrodzenia 

będą musiały zostać podjęte drastyczne kroki prowadzące do zmniejszenia zatrudnienia.  

 

Radny Sławomir Ossowski podjął temat budowy świetlic, w przypadku świetlicy w Murowańcu w 

przyszłym roku kończy się ważność projektu, budowa jest rozłożona na 3 lata. Radny odniósł się do 

braku świetlicy w Murowańcu. 

 

Radny Krzysztof Kocikowski zapytał radnych, czym się kierowali proponując wykreślenie zadania 

dotyczącego projektu i budowy świetlicy w Przyłękach. Radny Sławomir Ruge w odpowiedzi 

odniósł się do kosztów utrzymania, ogrzewania, koszty pracowników, koszty zajęć, podkreślił, że w 

pierwszej kolejności potrzebne są żłobki, przedszkola i szkoły. Radny zaproponował, aby koszt 

projektu świetlicy w Przyłękach sfinansować ze środków z funduszu sołeckiego. Radny Krzysztof 

Kocikowski odpowiedział, że ta odpowiedź go nie satysfakcjonuje, zgodził się, że mieszkańców w 

gminie przybywa, oczekiwania rosną, przychody z tego tytułu wzrastają. Radny zaproponował, aby 

zrezygnować z inwestycji drogowych i zainwestować te środki w oświatę. 

 

Radna Maria Wolsztyńska zauważyła, że radni wykreślają wiele inwestycji, które mają być 

kontynuowane. W Białych Błotach są to końcówki ulic, których projekty tracą ważność np. ulica 

Żaków, Olchowa, Ezopa. Radna odniosła się do propozycji zdjęcia środków z działalności GCK, 

podkreśliła, że organizatorem kultury jest gmina.  

 

Radny Bronisław Balcerowski wyraził, że ma mieszane odczucia, zauważył, że projekt uchwały 

budżetowej był szczegółowo omawiany na poprzedniej Komisji, wówczas takiej dyskusji nie było. 

Pozostałe Komisje wyraziły negatywne opinie, nie wpłynęły żadne wnioski. Radny przypomniał, że 

22 listopada wpłynął do Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów wniosek radnego Jacka 
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Grzywacza, aby wprowadzić do budżetu budowę miedzy innymi ul. Łąkowej. Radny zapytał, jakim 

trybem ta inwestycja ma być wykonywana, o tym wniosku na Komisji nie było mowy, dziś to 

zadanie jest ujęte we wniosku. Zdaniem radnego cała Rada powinna wiedzieć, że takie zmiany są 

planowane, radny zapowiedział, że nie będzie na dzień dzisiejszy głosował za tym wnioskiem. 

Radni w odpowiedzi zauważyli, że radny mógł złożyć swój wniosek. Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Białe Błota Henryk Sykut powiedział, że radni nie chcą wyrzucać żadnej inwestycji, które ma 

zaplanowane wykonanie. Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska 

poinformowała, że radni chcieli spotkać się w Wójtem w sprawie projektu budżetu. Zdaniem 

radnego Bronisława Balcerowskiego cała Rada powinna mieć możliwość spotkania się i pracowania 

nad budżetem. Głos w dyskusji zabrała Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska.  

 

Podjęty został temat zabezpieczenia środków pod wykup nieruchomości pod inwestycje.  

 

Radny Sławomir Ossowski zapytał o wniosek dotyczący ulicy Łąkowej. Wiceprzewodniczący Rady 

Gminy Henryk Sykut odpowiedział, że jest to wniosek mieszkańców z zebrania sołeckiego. Radny 

Sławomir Ossowski stwierdził, że to, co mieszkańcy wnioskują ustnie na zebraniu sołeckim nie jest 

wnioskiem o wpisanie inwestycji do budżetu, zgodnie z przepisami takie wnioski składa się na 

piśmie do 10 października. Zdaniem radnego ten wniosek w ogóle nie powinien zostać ujęty. 

Radny Sławomir Ossowski odniósł się do propozycji radnych, aby świetlica w Murowańcu została 

budowana z funduszy sołeckich a budowa podzielona na etapy. Radny podkreślił, że świetlica w 

Murowańcu ma projekt, który jest wykonany a zezwolenie na budowę wygasa w przyszłym roku. 

Radny również podkreślił, że zezwolenie na budowę ulicy Kolibra także wygasa w kwietniu 2024 r. 

Radny zauważył, że zdejmowane są środki z poszczególnych rejonów: Białe Błota, Przyłęki, 

Murowaniec, Kruszyn Krajeński, Urząd Gminy, GCK.  

 

Radny Bronisław Balcerowski zapytał o opinię wydane przez pozostałe komisję stałe. 

Przewodnicząca Komisji potwierdziła, że te opinie zostały wydane na piśmie.  

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska podkreśliła, że wnioski do projektu budżetu na 

kolejny rok budżetowy należy składać w terminie do 10 października roku poprzedzającego rok 

budżetowy. 

 

Radna Maria Wolsztyńska powiedziała, że Rada Sołecka Białych Błot, która złożyła wniosek do 

budżetu, otrzymała od Przewodniczącego Rady Gminy odpowiedź, że nie ma prawa składać 

wniosku do budżetu, bo podejmuje uchwałę w ramach funduszu sołeckiego na zebraniu wiejskim. 

Radna ponowiła swoje pytanie dotyczące zdejmowania środków z zadań, które powinny być 

kontynuowane. Skarbnik Gminy potwierdziła, że te  środki nie mogą być zdejmowane. Radna 

złożyła wniosek, aby te środki, które wykreślane są z Białych Błot pozostały w Białych Błotach i 
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zwiększyły te inwestycje, które są niedofinansowane jak ulica Biała czy Cukrowa.  Aby te wnioski, 

które są skreślane pozostały w danym sołectwie. Do tej propozycji odniósł się Wiceprzewodniczący 

Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut. Radna Maria Wolsztyńska wskazała, że mówi o uliczkach, 

które czekają na dokończenie nawet 15 lat, zaznaczyła, że są wpisane zupełnie nowe zadania a 

zdejmuje się końcówki zadań w innych sołectwach.  

 

Bronisław Balcerowski odniósł się do braku kontynuacji realizacji zadań w poszczególnych 

kadencjach, przypomniał harmonogram rozwoju budowy dróg. Radny poruszył temat komunikacji 

międzygminnej. 

 

Rady Sławomir Ruge został poproszony o sprecyzowanie swojego wniosku. Radny odpowiedział, że 

chodzi o dopisanie w pozycji 15 punktów 93 i 94 z załącznika nr 4. 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska poprosiła radnych o uzasadnienie do zdjęcia 

środków z wydatków bieżących. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut zapytał 

o prognozę wzrostu wynagrodzeń. Skarbnik odpowiedziała, że najniższa krajowa wzrasta, 

potwierdziła, że nie ma tam żadnej rezerwy. Wiceprzewodniczący Rady Gminy zapytał, jakie 

Skarbnik przyjęła dane makroekonomiczne do wyliczeń i prognoz. Głos zabrała sekretarz Gminy 

Ewa Galicka, która wyjaśniła, że wzrost wynagrodzeń wynika nie tylko ze wzrostu zaplanowanych 

podwyżek, ale przede wszystkim z tego, że nie ma w tej chwili wakatów, budżet musi być 

zaplanowany na wszystkie osoby, które są zatrudnione.  

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska zarządziła 10 minut przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

 

Radny Sławomir Ossowski przypomniał, że był wniosek mieszkańców ulicy Kolibra o budowę tej 

ulicy. W kwietniu 2024 roku wygasa projekt, wniosek nie został skierowany do Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji. 

 

Głos zabrał Adam Idczak z Referatu Inwestycji Urzędu Gminy Białe Błota. Potwierdził, że kończy się 

ważność decyzji dla ul. Olchowej III etap, ul. Żaków i ul. Ezopa, aby zachować ważność decyzji 

muszą zostać wznowione roboty. Jeśli te ulice nie zostaną rozpoczęte, to pozwolenie na budowę 

przepadnie. W kwestii budowy ciągu pierwszo-rowerowego wzdłuż ul. Gęsiej na odcinku Ciele - 

Kruszyn Krajeński został złożony wniosek do Referatu Zamówień o przeprowadzenie 

postępowania. W przypadku ul. Kolibra ważność zgłoszenia robót, pozwolenia na budowę tej ulicy 

wygasa na przełomie kwiecień-maj 2024 r. W przypadku ul. Diamentowej w Lisim Ogonie muszą 

pozostać środki na pokrycie umowy. W kwestii przebudowy budynku Urzędu Gminy w Białych 

Błotach została zawarta umowa z przyszłorocznym terminem realizacji. W przypadku zadania 
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„Projekt i budowa oświetlenia dróg na terenie gminy Białe Błota etap III”, to są środki na opłacenie 

faktury. W przypadku budowy ul. Wiejskiej w Murowańcu jest kwestia ważności pozwolenia na 

budowę. Przewodnicząca Komisji poprosiła o takie zestawienie na piśmie. 

 

Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej i Nieruchomości Beata Wilk odniosła się do wykupu 

gruntów oraz do zaplanowanej na ten cel kwoty na przyszły rok. Beata Wilk wymieniła 

nieruchomości, co, do których podjęto kroki w celu ich nabycia. Odpowiadając na pytanie 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Kierownik Referatu potwierdziła, że wykup tych 

nieruchomości jest z przeznaczeniem na drogi a także poszerzenia drogowe.  

Radni podjęli dyskusję na temat gruntów do wykupów. 

 

Przewodnicząca Komisji poddała pod głosowanie wniosek Radnego Sławomira Ruge: 

Głosowanie: 

Głosy „za”: radna Anna Banaszek, radny Sławomir Ruge, radny Henryk Sykut 

Głosy „przeciw”: radny Krzysztof Kocikowski, radna Ilona Nowakowska 

Wstrzymali się: radny Bronisław Balcerowski 

Wniosek przeszedł. 

 

Radna Anna Banaszek zgłosiła wniosek o wykreślenie z wniosku pozycji nr 8 dot. zmniejszenia o 

300 000,00 zł wydatków bieżących 

Głosy „za”: radny Bronisław Balcerowski, radna Anna Banaszek, radny Krzysztof Kocikowski, radna 

Ilona Nowakowska, radny Sławomir Ruge, radny Henryk Sykut 

Wniosek przeszedł. 

 

Radna Anna Banaszek zgłosiła wniosek o wykreślenie z wniosku pozycji nr 6 dot. środków na wykup 

gruntów 

Głosy „za”: radny Bronisław Balcerowski, radna Anna Banaszek, radny Krzysztof Kocikowski, radna 

Ilona Nowakowska, radny Sławomir Ruge, radny Henryk Sykut 

Wniosek przeszedł. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska zgłosiła wniosek o zmianę kwoty z 

pozycji nr 13 wniosku z 1 250 000,00 zł na 50 000,00 zł dot. oświetlenie ulic, placów i dróg   

Głosy „za”: radny Bronisław Balcerowski, radna Anna Banaszek, radna Ilona Nowakowska, radny 

Sławomir Ruge, radny Henryk Sykut 

Głosy „przeciw”: radny Krzysztof Kocikowski 

Wniosek przeszedł. 

 

Radna Maria Wolsztyńska zapytała, co z zadaniami, o których mówił Adam Idczak z Referatu 
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Inwestycji, członkowie Komisji potwierdzili, że wniosek w tym zakresie pozostaje bez zmian. 

 

Radny Krzysztof Kocikowski złożył wniosek dotyczący przywrócenia zapisu dotyczącego projektu i 

budowy świetlicy wiejskiej w Przyłękach z kwotą, która pierwotnie się znalazła w projekcie. 

Głosy „za”: radny Bronisław Balcerowski, radny Krzysztof Kocikowski  

Głosy „przeciw”: radna Anna Banaszek, radna Ilona Nowakowska, radny Sławomir Ruge, radny 

Henryk Sykut 

Wniosek nie przeszedł. 

 

Radny Sławomir Ruge złożył wniosek o zmianę kwoty z pozycji nr 9 wniosku z 350 000,00 zł na 

200 000,00 zł  

Głosy „za”: radny Bronisław Balcerowski, radna Anna Banaszek, radna Ilona Nowakowska, radny 

Sławomir Ruge, radny Henryk Sykut 

Głosy „przeciw”: radny Krzysztof Kocikowski 

Wniosek przeszedł. 

 

Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska podjęła temat zakupu samochodu dla Ochotniczej 

Straży Pożarnej.  

 

Radny Sławomir Ossowski poprosił Przewodniczącą Komisji Budżetu i Finansów Ilonę Nowakowską 

o złożenie wniosku w sprawie budowy świetlicy wiejskiej w Murowańcu, on sam nie może tego 

zrobić, gdyż nie jest członkiem Komisji. 

 

Radna Magdalena Sznajder stwierdziła, że w pierwszej kolejności pieniądze powinny być 

zabezpieczone na straż pożarną, co będzie służyło wszystkim mieszkańcom. Radna zaproponowała, 

aby zakupić wóz strażacki a przyszłym roku pomyśleć o świetlicach. Skarbnik Gminy Katarzyna 

Strzygocka-Kowalska poinformowała, że wszczęta jest procedura i są zabezpieczone środki 

finansowe, aby zrealizować zakup wozu, trwa oczekiwanie na zwrotną informację na temat 

wysokości dofinansowania. Środki na ten cel są zabezpieczone w Wieloletniej Prognozie Finansowej.   

 

Wniosek Przewodniczącej Komisji Budżetu i Finansów o przywrócenie pozycji nr 94 z załącznika  

nr 4 z kwotą 100 000,00 zł dot. budowy świetlicy wiejskiej w Murowańcu.  

Głosy „za”: radny Bronisław Balcerowski, radny Krzysztof Kocikowski, radna Ilona Nowakowska, 

radny Henryk Sykut  

Głosy „przeciw”: radna Anna Banaszek, radny Sławomir Ruge 

Wniosek przeszedł. 
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Skarbnik Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska zapytała o kwestię środków dla Gminnego Centrum 

Kultury, podjęła temat realizowania zadań statutowych, utrzymania zawartych umów o pracę, 

obowiązku funkcjonowania instytucji kultury w tym bibliotek, podkreślając, że prowadzenie 

instytucji kultury jest zadaniem własnym gminy. Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk 

Sykut zapytał o uzasadnienie do wysokości środków zabezpieczonych na wynagrodzenia. Sekretarz 

Gminy Ewa Galicka zwróciła uwagę, że Gminne Centrum Kultury zatrudnia pracowników także w 

ramach umowy zlecenia i umów o dzieło. Podjęto temat odpłatności za zajęcia organizowane w 

nowym budynku GCK. Głos w dyskusji zabrał radny Bronisław Balcerowski poruszając kwestię miedzy 

innymi pozyskiwania funduszy na kulturę oraz odpłatności za zajęcia. Radna Magdalena Sznajder 

odniosła się do słów radnego Balcerowskiego.  

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska zarządziła 10 minut przerwy. 

Obrady wznowiono po przerwie. 

 

Skarbnik Gminy odczytała wiadomość od Dyrektor Gminnego Centrum Kultury, w której to 

Dyrektor wyjaśnia kwestię środków przeznaczonych na wynagrodzenia oraz podkreśla, że zajęcia w 

nowym budynku są bezpłatne. Sekretarz Gminy Ewa Galicka po rozmowie z Dyrektor GCK 

potwierdziła, że w Gminnym Centrum Kultury w listopadzie było zatrudnionych 10 osób, od 

grudnia jest już zatrudnionych 12 osób a planuje się zwiększenie zatrudnienia o kolejne trzy osoby. 

Sekretarz nawiązała także do kosztów utrzymania nowego obiektu, zawieranych umów zlecenia, 

jak i umów o dzieło.  

 

Radny Bronisław Balcerowski złożył wniosek o utrzymanie środków dla GCK z bieżącego roku 

zwiększonych o inflację. 

Głosy „za”: radny Bronisław Balcerowski, radny Krzysztof Kocikowski 

Wstrzymali się: radna Anna Banaszek, radna Ilona Nowakowska, radny Sławomir Ruge, radny 

Henryk Sykut 

Wniosek przeszedł. 

 

W dalszej części posiedzenia członkowie Komisji analizowali poszczególne punkty wniosków do 

budżetu na rok 2023 oraz do Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2023-2039. 

Radny Krzysztof Kocikowski zwrócił się do Przewodniczącej Komisji o udostępnienie poprawionego 

wniosku. 

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut odczytał Wniosek Nr 1 po zmianach: 

1 Dział 010; Rozdział 

01044      

§ 6050 

Infrastruktura sanitarna wsi 

(pozycja 2 załącznika nr 4) 

 

20 000,00 zł 
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 Dział 600; Rozdział 

60011      

§ 6050 

Drogi publiczne krajowe 

(pozycja 4 załącznika nr 4) 

10 000,00 zł 

4 Dział 600; Rozdział 

60014      

§ 6050 

Drogi publiczne powiatowe 

(pozycja 5 załącznika nr 4) 

10 000,00 zł 

5 Dział 600; Rozdział 

60016      

§ 6050 

Drogi publiczne gminne 

(pozycja 7, 17, 19, 20, 21, 31, 

48, 52, załącznika nr 4) 

860 000,00 zł: 50 000, 

100 000, 200 000, 200 000, 

150 000, 100 000, 10 000, 50 

000 

7 Dział 720; Rozdział 

72095      

§ 6060 

Pozostała działalność 

(pozycja 63 załącznika nr 4) 

150 000,00 zł 

9 Dział 750; Rozdział 

75023      

§ 6050 

Urząd gminy ( miast i miast 

na prawach powiatu) 

(pozycja 65 załącznika nr 4) 

 

200 000,00 zł 

10 Dział 750; Rozdział 

75075 

  § 4300 

Promocja jednostek 

samorządu terytorialnego  

 200.000,00 zł 

11 Dział 801; Rozdział 

80195 

  § 6050 

Pozostała działalność 

(pozycja 76 załącznika nr 4)  

100 000,00 zł 

12 Dział 900; Rozdział 

9002 

  § 6050 

Gospodarka odpadami 

komunalnymi (pozycja 83 

załącznika nr 4) 

200 000,00 zł 

13 Dział 900; Rozdział 

9015 

  § 6050 

Oświetlenie ulic, placów i 

dróg (pozycja 86, 88 

załącznika nr 4) 

50 000,00 zł 

14  Dział 921; Rozdział 

92109 

  § 2480 

Domy i ośrodki kultury, 

świetlice i kluby 

540 000,00 zł 

15 Dział 921; Rozdział 

92109 

  § 6050 

Domy i ośrodki kultury, 

świetlice i kluby (pozycja 

94,96 załącznika nr 4) 

Poz. 95 

220 000,00 zł 
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16 Dział 926; Rozdział 

92695 

  § 6050 

Pozostała działalność 

(pozycja 98 i 99 załącznika nr 

4)  

107 000,00 zł 

Łączna kwota zmniejszeń wyniosła 2 667 000,00 zł.  

 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Białe Błota Henryk Sykut przedstawił Wniosek nr 2, wymieniając 

wprowadzone zadania inwestycyjne: 

 

1  

Dział 600; Rozdział 

60016      

§ 6050 

Drogi publiczne gminne 

„Projekt i budowa ul. Łąkowej w 

Łochowicach” 

100.000,00 zł 

2 Dział 600; Rozdział 

60016      

§ 6050 

Drogi publiczne gminne 

„Budowa ul. Jedlinowej w 

Łochowie” 

 

467 000,00 zł 

3 Dział 600; Rozdział 

60016      

§ 6050 

Drogi publiczne gminne 

„Budowa ul. Czereśniowej w 

Łochowie I etap od ul. Szosa 

Nakielska do ul. Okopowej ” 

600 000,00 zł  

4 Dział 600; Rozdział 

60016      

§ 6050 

Drogi publiczne gminne 

„Budowa ul. Jesionowej w 

Łochowie” 

100 000,00 zł 

5 Dział 600; Rozdział 

60016      

§ 6050 

Drogi publiczne gminne 

„Projekt ul. Bursztynowej i 

Kamiennej w Murowańcu i 

Kredowej” 

100 000,00 zł 

6 Dział 600; Rozdział 

60016      

§ 6050 

Drogi publiczne gminne 

„Budowa ul. Świetlikowej w 

Zielonce” 

500 000,00 zł 

 

7 Dział 600; Rozdział 

60016      

§ 6050 

Drogi publiczne gminne 

„Budowa ul. Myśliwskiej w Cielu  

II etap”p0 

800 000,00 zł 

Łączna kwota wprowadzonych zadań inwestycyjnych wyniosła 2 667 000,00 zł. 

 

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie nad Wnioskiem nr 1 na łączną kwotę zmniejszeń 

2 667 000,00 zł. 
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Przewodnicząca poinformowała, że w związku z problemami technicznymi radny Krzysztof 

Kocikowski nie będzie brał udziału w głosowaniu.  

Głosy „za”: radny Bronisław Balcerowski, radna Anna Banaszek, radna Ilona Nowakowska, radny 

Henryk Sykut 

Wstrzymali się: radny Sławomir Ruge 

Wniosek przeszedł. 

 

Na prośbę radnej Marii Wolsztyńskiej ponownie przedstawiono zapisy Wniosku nr 1. 

 

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie nad Wnioskiem nr 2 na łączną kwotę wprowadzonych 

zadań inwestycyjnych 2 667 000,00 zł. 

Głosy „za”: radny Bronisław Balcerowski, radna Anna Banaszek, radna Ilona Nowakowska, radny 

Henryk Sykut 

Wstrzymali się: radny Krzysztof Kocikowski, radny Sławomir Ruge 

Wniosek przeszedł. 

 

Radni rozpoczęli omawianie Wniosku o dokonanie zwiększeń w WPF. Skarbnik Giny udzieliła 

wyjaśnień w kwestii zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej.  Radni ustalili wprowadzenie do 

WPF zadania „Projekt i budowa ul. Łąkowej w Łochowicach” oraz „Budowa ul. Borówkowej w 

Łochowie ” w miejsce ul. Diamentowej w Lisim Ogonie i ul. Gęsiej.  

 

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie nad Wnioskiem o dokonanie zwiększeń w WPF. 

Głosy „za”: radny Bronisław Balcerowski, radna Anna Banaszek, radna Ilona Nowakowska, radny 

Henryk Sykut 

Głosy „przeciw”: radny Krzysztof Kocikowski 

Wstrzymali się: radny Sławomir Ruge 

Wniosek przeszedł. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska poinformowała, że kolejny Wniosek 

dotyczy zmiany nazwy zadania inwestycyjnego w załączniku nr 4 do projektu budżetu Gminy Białe 

Błota na 2023 r. 

Dział 600; Rozdział 60016      

§ 6050 

Drogi publiczne gminne 

(pozycja 32 załącznika nr 4) otrzymuję brzmienie „I etap 

budowy ul. Ptasiej w Murowańcu od ul. Łochowskiej do ul. 

Strusiej” 

 

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie. 
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Głosy „za”: radny Bronisław Balcerowski, radna Anna Banaszek, radny Krzysztof Kocikowski, radna 

Ilona Nowakowska, radny Sławomir Ruge, radny Henryk Sykut. 

Wniosek przeszedł. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska przedstawiła Wnioski o wykreślenie 

z treści uchwały budżetowej Gminy Białe Błota na rok 2023 z § 14 pkt 3 litery a od słów „w tym 

wydatków na uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy” oraz litery „b” w całości.  Skarbnik 

Gminy Katarzyna Strzygocka-Kowalska odniosła się do zaproponowanych wykreśleń.  

 

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie nad wnioskiem o wykreślenie z treści uchwały 

budżetowej Gminy Białe Błota na rok 2023 z § 14 pkt 3 litery a od słów „w tym wydatków na 

uposażenia i wynagrodzenia ze stosunku pracy”. 

Głosy „przeciw”: radny Bronisław Balcerowski, radna Anna Banaszek, radny Krzysztof Kocikowski, 

radna Ilona Nowakowska, radny Sławomir Ruge, radny Henryk Sykut 

Wniosek nie przeszedł. 

 

Przewodnicząca Komisji zarządziła głosowanie nad wnioskiem o wykreślenie z treści uchwały 

budżetowej Gminy Białe Błota na rok 2023 z § 14 pkt 3 litery „b” w całości.   

Głosy „za”: radna Anna Banaszek, radna Ilona Nowakowska, radny Sławomir Ruge, radny Henryk 

Sykut 

Głosy „przeciw”: radny Krzysztof Kocikowski 

Wstrzymali się: radny Bronisław Balcerowski 

Wniosek przeszedł. 

 

Przewodnicząca Komisji Budżetu i Finansów Ilona Nowakowska zapowiedziała, że prześle do 

zapoznania się przez członków Komisji Opinię w sprawie przyjęcia projektu budżetu Gminy Białe 

Błota na rok 2023 i projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Białe Błota na lata 2023-2039 

 

Radny Krzysztof Kocikowski poprosił o ostateczną formę zmian, które zostały wprowadzone. 

 

Na tym zakończono posiedzenie Komisji. 

Protokół na podstawie nagrania sporządziła: Katarzyna Lutkowska  

 

 

 

Przewodnicząca komisji  

   

     Ilona Nowakowska     


